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می کنند، همه حرکت عظیمی که برای کمک به جریان رسانه ای کشور، و حمایت 
از این جریان صورت می گیرد را تحت الشعاع خود قرار ندهد.« 

صدور کیفرخواست برای 28 نفر در پرونده فرزندان معاون اول  �
سابق 

او در ادامه به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده فرزندان معاول اول سابق 
قوه قضائیه پاسخ داد:»قبلًا اعلام کرده ایم که برای رسیدگی به پرونده اشخاص 
منتســب به قوه قضائیه، خط قرمزی نداریم و نخواهیم داشت و خود دستگاه 
قضایی در این زمینه پیش قدم شده است. از زمان تشکیل پرونده و پیگیری هایی 
که صورت گرفته در دادسرا برای ۲۸ نفر کیفرخواست صادر شد. پرونده تعدادی 
از متهمان همچنان در دادســرا مفتوح است. پس از ارسال بخشی از پرونده از 
دادسرا به دادگاه و پس از برگزاری جلسات دادگاه و ارجاع به کارشناسی و اعلام 
نظر کارشناســی در نهایت تعدادی متهمین مجرم و محکوم شدند.« جهانگیر 
افزود:»از تعداد ۲۸ متهم، ۲۴ متهم محکوم شدند؛ از جمله افرادی که نام بردید 
جزو محکومین هستند که مجازات حبس تعریزی و مصادره اموال و عواید حاصل 
از جرم و رد مال و پرداخت جزای نقدی و شــلاق برای آنها صادر شــد. ۴ نفر از 
متهمان حکم برائت گرفتند اما به دلیل اینکه رای غیرقطعی و بدوی است از ذکر 

جزئیات خودداری می کنیم. پس از قطعی شدن اطلاع رسانی دقیق می شود.«

 3 تذکر و 16 بازداشت درخصوص اظهارنظر علیه جبهه مقاومت �
سخنگوی قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت پرونده ولی الله سیف و احمد 
عراقچی هم گفت: »برای این افراد و هشــت متهم دیگــر در پرونده ای به اتهام 
اخــلال در نظام ارزی محکومیت صادر شــده بود که پس از اعاده دادرســی و 
پذیرش آن در دیوان عالی کشور، پرونده به شعبه »هم عرض« ارجاع شد. پرونده 
در شعبه پنج دادگاه ویژه جرایم اقتصادی در دست رسیدگی قرار دارد و تاکنون 

یک جلسه دادگاه برگزار شده و روند رسیدگی ادامه دارد.« 
او دربــاره »اظهارات برخی افراد علیه جبهه مقاومــت« اظهار کرد:»در این 
شــرایط حساس هم نوا شدن با دشمن گناه نابخشــودنی است. نشر اکاذیب و 
تشویش اذهان عمومی جرم بوده و مورد پیگیری قرار خواهد گرفت و به اصحاب 
رسانه هشدار می دهیم تا مراقبت کنند بهانه دست دشمن ندهند. در این رابطه 

به ۱۶ نفر تذکر قانونی داده شده و ۳ نفر نیز در بازداشت هستند.«

ابعاد پرونده مهرجویی روشن است �
جهانگیر همچنین در پاســخ به سوالی درباره شــبهات مطرح شده درباره 

پرونده »قتل داریوش مهرجویی« و ادعای وکیلش مبنی بر اینکه پای شــخص 
دیگری در پرونده مطرح است، گفت: »مطلبی که گفتید ادعایی است که توسط 
وکیل پرونده مطرح شده و تاکنون مدارک محکمه پسندی که پای شخص دیگری 
در میان اســت محرز نشده اســت. در این پرونده تحقیقات مفصلی در پلیس 
و دادســرا صورت گرفته و در سایه تحقیقات و اقاریر متهمان، همه ابعاد پرونده 
روشن است. چه در این پرونده و چه پرونده های دیگر چنانچه در روند رسیدگی و 
حتی پس از پایان رسیدگی، اسناد و مدارک جدیدی پیدا شود که نیاز به بررسی 
مجدد باشد راه های قانونی برای بررســی مجدد وجود دارد. بنابراین اگر وکیل 
پرونده قتل مهرجویی مدارک و مستنداتی دارد که ارائه دهد حتماً پیگیری لازم 

صورت خواهد گرفت.«
سخنگوی دستگاه قضایی درباره آخرین وضعیت پرونده زهره فکور بازیگر 
سینما هم بیان کرد: »متهم پرونده مرحومه فکور صبور، تحت تعقیب قرار گرفت 
و در این رابطه پرونده تشکیل شد. در این پرونده بحث کلاهبرداری علیه مرحومه 
مطرح بوده است. متهم پس از رسیدگی، به تحمل ۴ سال حبس محکوم شد. 
متهم علاوه بر ۴ ســال حبس به جزای نقدی و رد مال محکوم شــد که در حال 

حاضر در زندان به سر می برد.« 
جهانگیر درباره پرونده ســارقین مسلح منازل شــهروندان در تهران اظهار 
کرد: »قوه قضائیه در راستای تأمین امنیت جامعه هیچ مسامحه ای با مجرمین، 
به ویژه ســارقین مسلح، نخواهد داشت و با اشد مجازات با آن ها برخورد خواهد 
شد. از تلاش های شبانه روزی پلیس آگاهی فراجا برای شناسایی و دستگیری 
ســه تن از سارقین مسلح تشــکر می کنیم. دو تن از مجرمان همچنان متواری 
هســتند و با دستور قضایی اســامی و عکس های آن ها منتشر خواهد شد.« او 
تصریح کرد:»این باند مســلح به صورت وحشــیانه به منازل شهروندان تهرانی 
حمله می کردند و ضمن ضرب و جرح اعضای خانواده ها، اقدام به حبس آن ها 
و فیلم بــرداری از اعمال خــود می کردند که بعضاً این فیلم ها در فضای مجازی 
منتشر می شد. اولین جلسه رسیدگی به اتهامات سه نفر از این سارقین مسلح 
روز گذشته با حضور ۱۹ نفر از خانواده های شاکیان در شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب 
برگزار شد و جلسه بعدی امروز برگزار می شود. این سارقین با استفاده از سلاح 
گرم و ســرد، رعب و وحشــت گســترده ای در جامعه ایجاد کردند و بسیاری از 
خانواده هایی که مورد دستبرد قرار گرفتند، دچار آسیب های روحی و روانی و گاه 
جسمی شده اند. پس از دستگیری سارقین برای سه نفر از آن ها به اتهام محاربه، 
کیفرخواست صادر شد. سرکرده این باند نیز در بین بازداشت  شده ها است.« در 
ادامه جلسه، فیلمی از ســرقت های این اشخاص در برخی منازل شهروندان، 

برای خبرنگاران رسانه ها پخش شد.

عکس نوشت

صبح جمعه با تلفن رفیقم از خواب بیدار شــدم. شــب قبلش به خودم وعده داده بودم که تلافی یک هفته 
بی خوابی را دربیاورم و تا لنگ ظهر بخوابم. پنجره اتاق خوابم رو به حیاط مدرسه ای باز می شود و این برای منی 
که موقع خواب ساعت مچی ام را هفت سوراخ قایم می کنم یعنی از زمان بازگشایی مدارس خواب بی خواب. 
بعید می دانم دانش آموزی خواننده  این نوشته باشد اما از آنجایی که ممکن است مدیر، ناظم یا اولیای مدرسه ای این نوشته را بخواند عاجزانه تقاضا دارم که اینقدر 
سر صبح پشت بلندگو سر بچه های مردم داد نزنید. بگذریم... رویای خواب شیرین صبح جمعه با زنگ تلفن با حقیقت تلخ بیداری روبه رو شد. هفته قبل ترش با 
رفیقم قرار گذاشته بودم صبح جمعه به ارتفاعات شمال تهران بروم و عکاسی کنم. رفیقم پای کوه ایستاده بود و من در هپروت سیر می کردم. پاک فراموش کرده 
بودم. با صدای نتراشــیده و نخراشــیده دم صبح گفتم قطع کن خودم را می رسانم. تلفن را قطع کردم و آماده شدم. یک ساعت بعد به محل قرار نزدیک شدم. 
سربالایی دربند ترافیک بود و دو طرف رودخانه تا چشم کار می کرد ماشین پارک شده بود. کمی بالاتر متوجه شدم بین ماشین ها کلی جای پارک خالی است و جا 
به جای خیابان را کله قندی گذاشته اند. کنار یکی از کله قندی ها ایستادم و خواستم پارک کنم که مردی در هیئت هادی چوپان زد به شیشه ماشین و گفت چقدر 
می خواهی بمانی؟ گفتم دو ساعت. نه گذاشت و نه برداشت گفت می شود ۲۰۰ هزار تومان. بی خیال جای پارک رفتم بالاتر، صد متر بالاتر جای پارک دیگری 
پیدا کردم و همین که آمدم پارک کنم یک نفر دیگر جلوی ماشین را گرفت و رقم ۲۵۰ هزار تومان بابت یک ساعت پارک را اعلام کرد. بالاخره بعد از کلی بالا و پایین 
برای یک ساعت، جای پارکی را به قیمت ۱۵۰ هزارتومان خریدم. نکته اینکه این دوستان حتی به خودشان زحمت نداده بودند که لباس متحدالشکلی بپوشند یا 
قبض صوری دست بگیرند و بابت پولی که می گیرند دلخوشی به صاحب ماشین بدهند. دربند را به سمت شیر پلا رفتیم. در بین راه سرمایه هایی را می دیدم که در 
نهایت ندانم کاری و بی سلیقگی به نابودی کشیده می شوند. در دالان های تنگ ابتدای کوه جا به جا بچه هایی نشسته اند که یا فال می فروشند یا وزنه ای گذاشته اند 
و مردم را می کِشــند. ســربالایی کوه را بالا می رفتم و به هر طرف که سر می چرخاندم افسوس می خوردم. سر بالایی کوه را بالا می رفتم و رودخانه پایین دست را 
می دیدم که پر از آشغال و زباله است. سربالایی کوه را بالا می رفتم و رستوران هایی را می دیدم که پسماند آب کثیف شان را به رودخانه می ریزند. سر بالایی کوه را بالا 
می رفتم و هر صد متر صدای انکرالاصوات خواننده بدصدایی از بلندگویی فضا را پر می کرد. سر بالایی کوه را بالا می رفتم و پیش خودم فکر کردم حقیقتاً متولی 

ساماندهی این کوه، این رود، این خیابان و این بچه ها چه کسی است؟ 

درباره عکاسی در یک روز تعطیل
کله قندی در دربند
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بودجــه ۱۴۰۴ تقدیم مجلس شــد، ضمن عرض تبریــک و تهنیت به همه 
دوستان در سازمان برنامه و بودجه در سراسر کشور،  ان شاءالله با بودجه سال 
دوم برنامــه هفتم، رویکردهای برنامه در بودجه ۱۴۰۴ متبلور باشــد و بتواند 

برنامه را تحقق دهد.«
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: »رؤسای کمیسیون و اعضای 
کمیسیون های مجلس باید توجه داشته باشند که طبق آیین نامه ۵ روز کاری 
فرصت داریم و مجدداً در سه شــنبه هفته آینده خدمت ریاســت جمهوری 
هستیم  که کلیات بودجه در صحن مطرح شود لذا امروز همه دوستان در 
کمیســیون ها مکلفند بعــد از پایان صحــن، اعضای مربوط بــه تلفیق را 
انتخاب و معرفی کنند و امروز هم بعد از کمیسیون ها ساعت ۴ بعدازظهر، 
کمیسیون تلفیق تشکیل شود و آقای حاجی بابایی نایب رئیس حضور یابند 
و هیئت رئیسه تلفیق انتخاب شده و کار خود را آغاز کنند که بتوانیم کلیات 
بودجه را سه شنبه هفته آینده در صحن داشته باشیم.« قالیباف در جریان 
جلسه و در پاسخ به تذکر آئین نامه ای علیرضا سلیمی نماینده تهران، اعلام 
کرد که بررسی کلیات با حضور رئیس جمهور، مسئولان سازمان برنامه و وزرا 
برگزار خواهد شــد و نمایندگان موافق و مخالف نیز صحبت خواهند کرد. 
در ادامه مقدمات بررســی بودجه در مجلس غلامرضا تاج گردون به عنوان 

رئیس کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۴ انتخاب شد.

افزایش 1۰۰ درصدی معافیت مالیاتی �
ســیدحمید پورمحمدی، معــاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه 
و بودجــه نیز روز گذشــته در یک نشســت خبــری، اصلاحات ســاختاری 
لایحــه بودجه ۱۴۰۴را تشــریح کرد. به گــزارش ایرنــا، پورمحمدی گفت: 
»شناســنامه دار کردن پرداخت ها برای قابل رصد بودن بودجه در راســتای 
شفافیت انجام شده است. بودجه یکپارچه شده تا شفافیت بیشتری داشته 
باشــد و تلاش شده ارقام حقیقی در آن لحاظ شود تا به موقع دریافتی های 
مردمی اجرا و متناسب سازی ها و پرداخت مطالبات گندم کاران سال آینده به 
موقع انجام شــود.« رئیس سازمان برنامه و بودجه در ادامه گفت: »در لایحه 
بودجه ارائه شده به مجلس شورای اسلامی، تلاش شده است که اثر بودجه 
بر رشــد اقتصادی به صورت حداکثری تنظیم شــود و احکام و ارقام بودجه 
نهایت کمک را به ثبات در بازارها داشــته باشد؛ به عبارت دیگر بودجه سال 

آینده از بی ثباتی بازارها جلوگیری و هم به کنترل تورم کمک خواهد کرد.«
وی گفــت: »بودجه عمرانی یا تملک دارایی های ســرمایه ای نســبت به 
پارســال ۴۰ درصد افزایش یافته است، سال جاری نسبت بودجه عمرانی به 
بودجه عمومی حدود ۱۱ درصد بوده است اما امسال با یکپارچه سازی رشد 
و شفاف ســازی بودجه و حواله های نفتی، این نســبت به حــدود ۲۰ درصد 
می رسد و رقمی حدود ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومان از منابع بودجه عمومی در 

سال ۱۴۰۴ صرف طرح های عمرانی خواهد شد.«
معاون رئیس جمهور خاطرنشان کرد: »رشد مصرف بنزین افزایش بی رویه 
داشته و ۴۰ درصد افزایش یافته است. اگر این روند ادامه یابد، باید از بودجه 
دیگر بخش ها بزنیم و پول بنزین بدهیم، با این حال برنامه هایی دیده شده در 

برنامه که به معنی افزایش بنزین نیست.«
پورمحمدی خاطرنشــان کرد: »۲ میلیارد دلار امــکان ورود خودروهای نو 
در ســال آینده در نظر گرفته شده تا در کنار صرفه جویی بتوانیم مصرف را کم 
کنیم. در لایحه بودجه چیزی به عنوان افزایش یا کاهش قیمت بنزین لحاظ 
نمی شود.« رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: »دولت معافیت مالیاتی حقوق 
که شــامل کارمندان دولت، مشاغل و کارگران می شود را ۱۰۰ درصد افزایش 
داده است و از سال آینده معافیت به ۲۴ میلیون تومان خواهد رسید؛ این برای 
افرادی که درآمد پایینی دارند می تواند کمکی در جهت اجرای عدالت باشد.«

  تذکر آئین نامه ای �
به گزارش خانه ملت، هادی قوامی، نماینده مردم اسفراین ضمن تشکر 
از رئیس جمهــور بابت تقدیم به موقع اولین لایجــه بودجه دولت چهاردهم، 
در تذکر شــفاهی براساس ماده ۱۸۲ آیین نامه داخلی مجلس، گفت: لایحه 
بودجه مهمترین، اساسی ترین و فنی ترین مرحله آن توسط دولت بوده است؛ 

براساس چهار بندی که در ماده ۱۸۲ آیین نامه گذاشته شده است.
نماینده مردم اسفراین، بام و صفی آباد در مجلس شورای اسلامی افزود: 
»آقــای رئیس جمهور بایــد درخصوص احکام مــورد نیاز بر اجــرای بودجه 
کل کشــور توضیح می دادند کــه آیا احــکام غیربودجه ای را هــم آورده اند، 
چون بودجه محل انعکاس قوانین دائم اســت و یکــی از گرفتاری های ما در 
ســال های گذشته احکام غیربودجه ای است، یعنی علاوه بر بودجه نویسی، 
قانون نویسی نیز می کنیم که قوانین بالادستی را تحت الشعاع قرار می دهیم 

لذا در این باره توضیحاتی ارائه نشد.« 
قوامی اضافه کرد: »در خصوص تراز عملیاتی سرمایه ای و مالی باید گفته 
شــود، همچنان تراز مالیاتی منفی بوده و   ای کاش رئیس جمهور توضیحاتی 
در این رابطه ارائه می دادند که تراز عملیاتی منفی چگونه می خواهد جبران 
شــود، یعنی بیاییــم دوباره از طریق فــروش نفت تراز ســرمایه ای و مالی که 
فروش اوراق اســت و این فروش اوراق دارای آثار منفی بوده اســت و در طول 
این سال ها چون دولت خودش اوراق را منتشر می کرده است، بنابراین منابع 
بــورس را به گروگان می گرفته اســت و بانک ها هم تکلیف می کنند، اینها به 
کسری بودجه کمک می کند لذا رئیس جمهور باید در راستای شفافیت بودجه 
توضیحاتی ارائه می دادند که آقای پورمحمدی لطف کنند در این رابطه بیان 
نماینــد که ویژگی های متمایز کننــده اولین بودجه دولت وفاق چیســت؟ و 
چه فرقی با لوایح ســال های قبل دارد؟  ما می خواهیم بدانیم که گرفتار دور 
تسلسل سال های گذشته نشویم، درخصوص برآورد منابع و مصارف بودجه 

سناریوهای بدبینانه و خوش بینانه و متوسط بیان نشده است.«
علیرضا ســلیمی، نماینده تهران نیز در تذکری مشابه اظهار داشت:  »در 
لایحه بودجه ارائه شــده فروضات مطرح نشــده، به عنوان مثال قیمت نفت، 
دلار مشخص نشده که چه میزان است و معمولًا در جلسه ای که رئیس جمهور 
برای تقدیم لایحه در مجلس حاضر می شود این مطالب را بیان می کند، البته 
ممکن اســت این مطالب به صورت مکتوب باشــد اما نمایندگان نمی توانند 
کشــف المراد کنند.«  وی افزود: »بخش اول بودجه باید شــامل ۴ قسمت از 
جمله احکام مورد نیاز، سقف منابع، تراز عملیاتی و سرمایه ای و مالی بودجه 
عمومی دولت و همچنین فروض برآورد منابع و مصارف باشــد. لایحه بودجه 
باید یک پنجم احکام برنامه هفتم را پوشــش دهد اما بسیاری از موارد در این 
لایحه مغفول مانده شــده است ضمن اینکه برای کالای اساسی ۱۲ میلیارد 
دلار دیده شده است و چطور می توان با این رقم موضوع تامین کالای اساسی 
را پوشــش دهیم چراکه امســال با ۱۵ الی ۱۸ میلیارد دلار با مشــکلاتی در 
خرید گندم مواجه شــده ایم. همچنین به رشد ۸ درصدی اشاره نشده است 
ضمن اینکه پیش بینی شده ۴۴۳ هزار میلیارد تومان از صندوق توسعه قرض 
گرفته شود، همیشه اینگونه بوده که بودجه در زمان ارائه تراز بوده اما اکنون 
ناتراز آمده، با فرض اینکه از صندوق توســعه برداشــت شود لذا حتماً باید به 
ایــن موضوع توجه شــود، از طرفی افزایش حقوق هــا ۲۰ درصد پیش بینی 
شده که براســاس نرخ تورم و مطابق با برنامه هفتم نیست. مشکلات جدی 
در لایحه بودجه وجود دارد.«  قالیباف در پاســخ به این تذکر، گفت: »نکاتی 
در خصوص ۴ بخــش لایحه بودجه از جمله احکام، ســقف منابع، ترازهای 
عملیاتــی- ســرمایه ای و مالی بودجــه عمومی و فروضات مطرح شــد، این 
مطالب در جداول و در کتابچه بودجه تنظیم شده و ترازنامه هم وجود دارد که 

تقدیم کمیسیون تلفیق می شود تا مورد بحث قرار بگیرد.«

روزنامه نگار و عکاس
امیر جدیدی

احمد عربانی


